
                                                                 Protokół Nr  12/10 
                          z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 
                             Rady Miejskiej Białogardu w dniu 12 lipca 2010 roku. 
 
Obecnie według załączonej listy.  
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej. 
 
Porządek posiedzenia komisji przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
    a) opłat za świadczenia przedszkoli publicznych prowadzonych przez Miasto    
    oraz za pobyt dziecka w oddziale żłobkowym przedszkola publicznego prowadzonego  
    przez Miasto – druk F, 
    b)  zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu   
    Miasta  Białogard dla niepublicznych przedszkoli oraz szkół podstawowych i    
    gimnazjów o uprawnieniach szkół publicznych – druk G, 
    c)  zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na realizację przedsięwzięć  
    inwestycyjnych obejmujących przebudowę ulic Krakowskiej i Asnyka oraz    
    przebudowę i termomodernizację wraz ze zmianą sposobu użytkowania budynku   
    Białogardzkiej Biblioteki Publicznej w Białogardzie na przedszkole  – druk H, 
    d)  zgody na podwyższenie przez Burmistrza, działającego jako Zgromadzenie   
    Wspólników spółki z ograniczoną odpowiedzialnością Białogardzkie Towarzystwo    
     Budownictwa Społecznego z siedzibą w Białogardzie, kapitału zakładowego Spółki i  
     pokrycie przez Miasto udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym wkładem  
     pieniężnym  – druk I, 
     e) udziału Miasta w pokryciu wydatków Policji – druk J, 
     f)  trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta – druk B,  
     g) stawek dotacji przedmiotowych dla miejskich zakładów budżetowych – druk D, 
     h) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2010 – druk K. 
3. Informacja o stanie bazy i zamierzeniach związanych z rozwojem sportu. 
4. Sprawy różne: 
    - pismo RIO w Szczecinie K-0010/188/10 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. 1 Otwarcie posiedzenia. 
 

Posiedzenie o godz. 1100 „otworzył i prowadził” Wiceprzewodniczący Komisji – Józef 
Leszczyk. Komisja przyjęła przedstawiony porządek i protokół z poprzedniego posiedzenia, 
głosując: za- 3 (jednogłośnie).   
 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 
 
a) w  sprawie  opłat za świadczenia przedszkoli publicznych prowadzonych przez Miasto oraz 
za pobyt dziecka w oddziale żłobkowym przedszkola publicznego prowadzonego przez 
Miasto, przedstawiła M. Grabczyńska , Naczelnik Wydz. EKP 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: za-3 (jednogłośnie). 
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b)  zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta 
Białogard dla niepublicznych przedszkoli oraz szkół podstawowych i gimnazjów o 
uprawnieniach szkół publicznych , przedstawiła M. Grabczyńska, Naczelnik Wydz. EKP. 
  
Głos w dyskusji zabrali: 
 
A. Świrko: zapytał jakie to są koszty pobytu dziecka za 4 godziny a jakie za 9 godzin? 
M. Grabczyńska: powiedziała, że to zależy od tego ile jest dzieci. Co miesiąc każdy punkt 
przedszkolny przedkłada liczbę dzieci jaką posiada w swoim punkcie przedszkolnym oraz 
liczbę dni pracy swojego punktu przedszkolnego i to mnożymy przez stawkę godzinową. 
Stawka godzinowa jest obliczona w ten sposób, że Miasto ustala stawkę godzinową jaka 
kosztuje w przedszkolu publicznym, następnie dzieli się to na 9 godzin i w ten sposób 
otrzymujemy ile wynosi stawka godzinowa. 
A. Świrko: zapytał czy po wprowadzeniu tego projektu uchwały będą oszczędności po stronie 
Miasta? 
M. Grabczyńska: powiedziała, że oszczędności nie będzie. 
 A. Świrko: zapytał jaka była kwota dotacji dla punktów przedszkolnych w przeliczeniu na 
jedno dziecko, a jak będzie teraz to wyglądało. 
M. Grabczyńska: wyjaśniła, że na jedno dziecko miesięcznie punkt przedszkolny otrzymywał 
170,58 zł bez względu na to ile pracował. Natomiast teraz koszt pobytu jednego dziecka 
miesięcznie będzie obliczać się w następujący sposób: 
„1 dziecko x np.: 21 dni pracujących x 9h (w przypadku punktu 9-godzinnego) lub x 4 
godziny (w przypadku punktu 4-godzinnego) x stawka godzinowa, czyli to wychodzi około 
1,34 lub 1,36 zł”. 
To powoduje, że właściciele punktów przedszkolnych po obliczeniu kwoty jaką dostaną od 
Miasta zdecydują ile będą pobierać pieniążków od rodziców.  
A. Świrko: zapytał jak wygląda sytuacja w przypadku gimnazjów? 
M. Grabczyńska: wyjaśniła, że system wyliczenia dla gimnazjów pozostał ten sam. Bo w tym 
przypadku jest wydatek bieżący ucznia, który dostajemy ze szkoły. 
A. Świrko: zapytał jak wygląda dokumentacja? 
M. Grabczyńska: powiedziała, że szkoły przedstawiają wykaz imienny uczniów z 
miejscowością zamieszkania , ale w tym przypadku nie jest to konieczne, ponieważ wszystkie 
gimnazja mają charakter szkoły publicznej, więc taki wykaz możemy ściągnąć z gmin. 
Natomiast w przypadku przedszkoli niepublicznych raz w miesiącu dostajemy taką 
informację z miejscowością zamieszkania, wówczas zwracamy się do gminy o zwrot kosztów 
które ponosimy. 
K. Skoczyk: zapytał ile na dzień dzisiejszy jest niepublicznych przedszkoli? 
M. Grabczyńska: powiedziała, że na dzień dzisiejszy są trzy punkty przedszkolne, z czego 
dwa już funkcjonują, a trzeci jest w trakcie otwierania. 
K. Skoczyk: zapytał czy mam taką wiedzę, że w najbliższym czasie zostaną otwarte nowe 
punkty przedszkolne? 
M. Grabczyńska: powiedziała, że takich zgłoszeń nie mamy. Natomiast dostaliśmy 
informację, że właściciel punktu przedszkolnego na ulicy Dworcowej, który wynajmuje tam 
lokal, zakupił teren przy ulicy Chopina i tam zamierza otworzyć większy punkt przedszkolny 
połączony z przedszkolem. 
K. Skoczyk: zapytał jak wygląda mniej więcej liczba dzieci uczęszczających do tych trzechy 
punktów przedszkolnych? 
M. Grabczyńska: wyjaśniła, że najwięcej dzieci jest w punkcie 4-godzinnym, ponieważ tam 
właściciel może w ciągu jednego dnia utworzyć dwie grupy. W tym punkcie liczba dzieci 
wynosi około 40. Mniej dzieci jest w punkcie przedszkolnym przy ulicy Dworcowej, liczba 
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dzieci wynosi 14. Natomiast w punkcie przedszkolnym na Kisielicach na okres letni liczba 
dzieci wynosi 7. 
J. Leszczyk: powiedział, że we wcześniejszym projekcie uchwały, który zaopiniowaliśmy 
pozytywnie jest zapis, że rodzic w przypadku , gdy dziecko nie uczęszcza do przedszkolna ze 
względów zdrowotnych bądź innych , pomniejsza opłatę. Zapytał czy ten mechanizm co do 
finansowania przez Miasto tych niepublicznych punktów przedszkolnych nie obowiązuje, bez 
względu na to czy dziecko chodzi czy jest na zwolnieniu lekarskim.  
M. Grabczyńska: wyjaśniła, że bez względu na to czy dziecko uczęszcza czy nie dotacja przez 
Miasto nie jest pomniejszana. 
  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: za-3, przeciw-0, 
wstrzymało się-1. 
 
c) w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na realizację przedsięwzięć 
inwestycyjnych obejmujących przebudowę ulic Krakowskiej i Asnyka oraz przebudowę i 
termomodernizację wraz ze zmianą sposobu użytkowania budynku Białogardzkiej Biblioteki 
Publicznej w Białogardzie na przedszkole – druk H, 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
 
J. Leszczyk: zapytał czy chodnik na ulicy Asnyka będzie po zabudowanej stronie? 
Burmistrz: wyjaśnił, że tak. 
J. Leszczyk: zapytał czy uchwała, która mówiła o przebudowie ulicy Asnyka dalej 
obowiązuje? 
Burmistrz: odpowiedział, że tamta uchwała nadal obowiązuje, ale nie obejmowała chodnika. 
J. Leszczyk: zapytał czy przetarg na przedszkole będzie ograniczony czy nieograniczony? 
Burmistrz: wyjaśnił, że w związku z nowymi przepisami, aby przetarg mógł być ograniczony 
musi być pełna dokumentacja, my jeszcze czekamy na decyzje m. in. Sanepidu, Straży 
Pożarnej, w związku z czym  przetarg będzie nieograniczony. 
A. Świrko: zgłosił wniosek do Burmistrza aby prace projektowe prowadzić w tym kierunku, 
by ulicę Asnyka przewidzieć jako jednokierunkową. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji poddał w/w wniosek pod głosowanie. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w wniosek, głosując: za-3, przeciw-0, wstrzymało 
się-1. 
 
Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowego kredytu bankowego na realizację przedsięwzięć inwestycyjnych 
obejmujących przebudowę ulic Krakowskiej i Asnyka oraz przebudowę i termomodernizację 
wraz ze zmianą sposobu użytkowania budynku Białogardzkiej Biblioteki Publicznej w 
Białogardzie na przedszkole. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: za-3, przeciw-0, 
wstrzymało się-1. 
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d) w sprawie zgody na podwyższenie przez Burmistrza, działającego jako Zgromadzenie  
    Wspólników spółki z ograniczoną odpowiedzialnością Białogardzkie Towarzystwo     
    Budownictwa Społecznego z siedzibą w Białogardzie, kapitału zakładowego Spółki i  
    pokrycie przez Miasto udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym wkładem  
    pieniężnym – przedstawił Z. Raczewski, Burmistrz Miasta Białogard oraz I. Kubiak,  
    Główna Księgowa BTBS. 
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: za-2, przeciw-1, 
wstrzymało się-1. 
 
 
e) w sprawie udziału Miasta w pokryciu wydatków Policji – przedstawiła L. Szymecka,  
    Skarbnik Miasta. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
 
K. Jarosz: zapytał o zwiększenie jakich patroli chodzi? 
Burmistrz: wyjaśnił, że pieszo-samochodowych, ale Miasto dąży do zwiększenia przede 
wszystkim patroli pieszych. 
A. Świrko: powiedział, że jest jak najbardziej za tym projektem, ale pod warunkiem, że 
będzie przedstawiona konkretna propozycja umowy pomiędzy Policją, a Miastem, że nie będą 
to kolejne deklaracje ze strony Komendanta. Zdaniem radnego Komendant powinien najpierw 
przedstawić projekt umowy, w którym będzie zawarte dokładnie na co zostaną przeznaczone 
te pieniądze. 
A. Świrko zgłosił wniosek do Burmistrza, aby Miasto zawarło z Policją porozumienie w 
sprawie bezpieczeństwa Miasta. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały z uwzględnieniem w/w wniosku, 
głosując: za-4 (jednogłośnie). 
 
 
f) w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta – przedstawiła  
    L. Szymecka, Skarbnik Miasta. 
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: za-3, przeciw-1, 
wstrzymało się-0. 
 
 
g) w sprawie stawek dotacji przedmiotowych dla miejskich zakładów budżetowych –  
     przedstawiła L. Szymecka, Skarbnik Miasta. 
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: za-3, przeciw-1, 
wstrzymało się-0. 
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h) o zmianie uchwały budżetowej na 2010 rok – przedstawiła L. Szymecka, Skarbnik Miasta. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
 
A. Świrko: zapytał ile pieniędzy jest przeznaczonych w korekcie budżetu dla Biblioteki? 
L. Szymecka: wyjaśniła, że 30 tys. jest przeznaczone na koszty przeprowadzki biblioteki. 
J. Leszczyk: zapytał dlaczego w korekcie zawarte są dwie dotacje po 75 tys. zł dla Policji? 
L. Szymecka: wyjaśniła, że pierwsza dotacja przeznaczona jest na monitoring, który 
początkowo Policja miała zrobić na własny koszt, ale się wycofała, dlatego Miasto musi 
zrobić go na własną rękę.  
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, głosując: za-3, przeciw-0, 
wstrzymało się-1. 
 
 
3. Informacja o stanie bazy i zamierzeniach związanych z rozwojem sportu. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji zgłosił wniosek o zdjęcie tego punktu z porządku Komisji oraz 
Sesji lub ponowne skierowanie do Komisji Edukacji z uwagi na brak opinii Rady Sportu. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w wniosek, głosując: za-4 (jednogłośnie). 
 
4. Sprawy różne, w tym: 
 

- Komisja zapoznała się z pismem RIO w Szczecinie K-0010/188/10  
 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Po wyczerpaniu tematyki o godzinie 13:15 zakończono posiedzenie Komisji. 
Protokołowała: K. Janowicz 
 
 
 
 
                                                                                               Wiceprzewodniczący Komisji:   
                                                                                                            

 Józef Leszczyk 
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